

Title (en)
Rotary handle with unlocking pushbutton.

Title (de)
Drehgriff mit Entriegelungsdruckknopf.

Title (fr)
Poignée rotative à poussoir de déverrouillage.

Publication
EP 0410886 A1 19910130 (FR)

Application
EP 90402146 A 19900725

Priority
FR 8910139 A 19890727

Abstract (en)
The invention relates to a rotary handle with locking pushbutton, of the type comprising a control handle (2) mounted rotatably relative to a base (1), said handle (2) having a locking pushbutton (6). The lock according to the invention is characterised in that it comprises a locking bolt (11) moveable orthogonally to the axis of the pushbutton (6) and returned by a spring, said bolt (11) having an axial projection (13) opposite said pushbutton (6), the base (1) comprising an axially returned catch (14) projecting in a recess (16) of said handle (2) opposite said projection (13) of the locking bolt (11). The invention is used for windows. <IMAGE>

Abstract (fr)
L'invention concerne une poignée rotative poussoir de verrouillage du type comprenant une poignée de commande (2) montée rotative par rapport une embase (1), ladite poignée (2) comportant un poussoir de verrouillage (6). La serrure selon l'invention est caractérisée en ce qu'elle comprend un pêne de verrouillage (11) mobile orthogonalement l'axe du poussoir (6) et rappelé par ressort, ledit pêne (11) comportant une saillie axiale (13) opposée audit poussoir (6), l'embase (1) comportant un taquet (14) rappelé axialement en saillie dans un évidement (16) de ladite poignée (2) en regard de ladite saillie (13) du pêne de verrouillage (11). Application aux fenêtres.

IPC 1-7
E05B 13/10

IPC 8 full level
E05B 13/10 (2006.01); **E05B 65/18** (2006.01); **E05B 63/04** (2006.01); **E05B 63/24** (2006.01)

CPC (source: EP)
E05B 13/106 (2013.01); **E05B 63/04** (2013.01); **E05B 63/248** (2013.01)

Citation (search report)
• [Y] EP 0241245 A1 19871014 - REGENT LOCK CO LTD [GB]
• [Y] GB 2040344 A 19800828 - NORCROS INVESTMENTS LTD

Cited by
EP2362039A3; EP0732471A3; GB2288631A; GB2288631B; EP0521717A3; GB2258003B; US6883755B2

Designated contracting state (EPC)
DE FR GB

DOCDB simple family (publication)
EP 0410886 A1 19910130; FR 2650323 A1 19910201

DOCDB simple family (application)
EP 90402146 A 19900725; FR 8910139 A 19890727